
 
 

CONSELL EXECUTIU 
Palma, 28 de setembre de 2007 

Lloc:                      Seu de la FELIB 

Començament:    12 h 

Acabament:          14.40 h 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell,batle de Puigpunyent i president 

Sr. Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia i vicepresident 1r.  

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal i vicepresident 2n. 

Sr. Bartomeu Bonafé Ramis, regidor de l’Ajuntament de Calvià i vicepresident 3r. 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller i vocal  

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vocal 

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal 

Sr. Vicenç Tur Martí, regidor de l’Ajuntament de Maó i vocal 

Sr. Martí Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal 

Sr. Mateu Ferrà Bestard, batle de Banyalbufar i vocal 

Sr. Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida i vocal 

Sr. Francesc Morell Bibiloni, batle de Campanet i vocal 

Sr. Bernat Coll Ramon, batle de Lloseta i vocal 

Sra. M. Antònia Vallespir Garau, regidora de l’Ajuntament de Sineu i vocal 

Sr.  Jaume Marí Marí, regidor de Sant Joan de Labritja i vocal  

Sr. Guillem Ginard Sala, batle de Campos i vocal 

Sra. Sonia Cardona Ferrer, regidora de l’Ajuntament de Formentera i vocal 

Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís i vocal  

Sr. Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella i vocal 

 

Actua de secretària la Sra. Joana Alomar Serra. 

 

N’han excusat l’absència: 

Sr. Antoni Pastor Cabrer, batle de Manacor 

Sr. Santiago Pizarro Simón, regidor de l’Ajuntament d’Eivissa 

 

El president pren la paraula, saluda els assistents que prenen part per primera vegada al 

Consell Executiu i els agraeix la seva presència.  
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A continuació, fa esment de les paraules que ja va pronunciar en el discurs de l’Assemblea 

General Constituent en el sentit que espera que aquesta nova etapa que avui iniciam sigui 

fructífera, i que puguem canalitzar a través de la FELIB les inquietuds i les mancances que 

patim, cosa que redundaria en benefici de tots els associats, ajuntaments i consells.  

 

Recorda que a l’horabaixa ens ha de rebre el president del Govern, i que, tot i ser un acte 

protocol·lari, és un acte important perquè hi som tots i perquè aquestes inquietuds 

manifestades anteriorment respecte del municipalisme són objectius comuns que hem de 

perseguir tots des de la Felib, com ara la millora de las administracions locals i la millora de 

la resposta que nosaltres podem donar als ciutadans, la qual passa perquè ens dotin bé i 

perquè ens ajudin les altres institucions. 

 

Acaba la intervenció i dóna per encetada la reunió i aquesta nova etapa. 

 

Ordre del dia i desenvolupament de la sessió: 

 

 

1. ENTREGA DE LA LLISTA DELS MEMBRES QUE COMPONEN EL CONSELL EXECUTIU  
 

La secretària informa que amb posterioritat a l’Assemblea General Constituent els batles 

dels ajuntaments de Maó, Sineu i Eivissa, marcats amb un asterisc (*), varen delegar la 

representació en les persones que figuren a la llista transcrita a continuació. 

 

Així, en dóna compte perquè el Consell Executiu se n’assabenti i les ratifiqui.  

 

Els assistents hi donen el vistiplau. 

 

 President Joan Ferrà Martorell Puigpunyent PSOE  Mallorca 
 Vicepresident 1r Miquel Ferrer Viver Alcúdia UM Mallorca 

 Vicepresident 2n Ramon Orfila Pons Es Mercadal Entesa Menorca 

 Vicepresident 3r B. Bonafé Ramis Calvià PP Mallorca 

Vocals 
 Guillem Bernat Ferrer, batle  Sóller UM Mallorca 

 Joan Albertí Sastre, batle  Fornalutx PP Mallorca 
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 Miquel Ensenyat Riutort, batle   Esporles  PSM-EN Mallorca 

 Vicenç Tur Martí, regidor  *Maó PSOE Menorca 

 Martí Torres Valls, batle  Sta. Margalida PP Mallorca 

  Formen la Comissió Permanent  

Vocals  
Mateu Ferrà Bestard, batle Banyalbufar UM Mallorca 

Francesc Miralles Mascaró, batle Algaida PSOE Mallorca 

Francesc Morell Bibiloni, batle Campanet PSM-EN Mallorca 

Bernat Coll Ramon, batle Lloseta PSOE Mallorca 

M. Antònia Vallespir Garau *Sineu PP Mallorca 

Antoni Marí Marí, batle St. Joan de Labritja PP Eivissa 

Guillem Ginard Sala Campos UM Mallorca 

Jaume Ferrer Ribas Formentera GxF  Formentera 

Llorenç Carretero Tudurí Sant Lluís PSOE Menorca 

Llorenç Brondo Jover Ciutadella PP Menorca 

Antoni Pastor Cabrer Manacor PP Mallorca 

Santiago Pizarro Simón *Eivissa PSOE-ExC Eivissa 

 

Secretària general: Joana Alomar Serra 

 

 
 
2. PROPOSTA DE NOMENAMENTS DE REPRESENTANTS DE LA FELIB A LES 

COMISSIONS DELS ÒRGANS COL·LEGIATS EXTERNS  
 

La secretària informa de les peticions rebudes dels òrgans col·legiats externs perquè la FELIB 

nomeni els seus representants.  

• En aquest moment s’incorporen a la sessió els batles de Campos, Lloseta i Esporles. 

S’enumeren a continuació: 

 

1. Comissió de Garanties d’Admissió a Cicles Formatius (Sol·licitat per la 

Conselleria d’Educació i Cultura) 

Titular: Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent 
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Suplent: Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia 

 

2. Consell Assessor de Biblioteques de les Illes Balears (Sol·licitat per la 

Conselleria d’Educació i Cultura) 

Titular: Guillem Ginard Sala, batle de Campos 

Suplent: Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller 

 

3. Junta Interinsular d’Arxius (Sol·licitat per la Conselleria d’Educació i Cultura) 

Titular: Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller 

Suplent: Guillem Ginard Sala, batle de Campos 

 

4. Consell Rector de l’Institut Balear de la Dona (Sol·licitat per l’Institut Balear de la 

Dona)  

Titular 1: Ramón Orfila Pons, batle des Mercadal 

Suplent 1: Vicenç Tur Martí, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Maó 

 

Titular 2: Antònia Vallespir Garau, regidora de l’Ajuntament de Sineu 

Suplent 2: Joan Peralta Palmer, tinent de batle de l’Ajuntament de Banyalbufar 

 

Titular 3: Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja 

Suplent 3: Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles 

 

5. Fundació per al Conservatori Superior de Música i Dansa de les Illes Balears 

(Sol·licitat per la Fundació per al Conservatori de Música) 
Titular: Antònia Benejam Anglada, regidora de l’Ajuntament de Ciutadella 

Suplent: Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx 

 
6. Fundació per a l’Escola Superior d’Art Dramàtic de les Illes Balears (Sol·licitat 

per la Conselleria d’Educació i Cultura) 

Titular: Antònia Benejam Anglada, regidora de l’Ajuntament de Ciutadella 

Suplent: Guillem Ginard Sala, batle de Campos 

 

7. Consell Territorial de la Propietat Immobiliària a les Illes Balears. Gerència 
Regional del Cadastre (Ministeri d’Economia i Hisenda) 
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Titular: Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia 

Suplent: Martí A. Torres Valls, batle de Santa Margalida 

• En aquest moment s’incorporen a la sessió els batles de Campanet, Sant Lluís i 

Formentera. 

 

8. Millora de l’accessibilitat i de la supressió de les barreres arquitectòniques 

(Sol·licitat per la Conselleria d’Habitatge i Obres Públiques)  

8.1. Consell Assessor  

Titular: Vicenç Tur Martí, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Maó 

Suplent: Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella 

 

8.2. Ponència Tècnica del Consell Assessor 

Titular: Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella 

Suplent: Vicenç Tur Martí, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Maó 

 

9. Secció Provincial d’Empadronament  (Sol·licitat per  l’INE) 

Titular: Tomàs Campaner Ferragut, batle de Llubí 

Suplent: Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent 

 

10. Consell General del Servei d’Ocupació de les Illes Balears (Sol·licitat per la 

Conselleria Treball i Formació)  

Titular: Indaura Gil Mendoza, regidora de l’Ajuntament de Maó 

Suplent: Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida 

 

11. Comitè per a l’Agenda Local 21 (Sol·licitat pel Consell Insular de Menorca) 

Titular: Claudia Pons Martí, regidora de l’Ajuntament des Mercadal 

Suplent: Gabriel Cardona Rotger, regidor de l’Ajuntament de Ciutadella 

 

12. Consell de Formació Professional de les Illes Balears (Sol·licitat per  la 

Conselleria de Treball i Formació) 

Titular: Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida 

Suplent: Indaura Gil Mendoza, regidora de l’Ajuntament de Maó 
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13. Consell Escolar de les Illes Balears (CEIB) (Sol·licitat per la Conselleria d’Educació 

i Cultura) 

 
Mallorca 
Titular: Esperança Català Ribó, regidora de l’Ajuntament de Calvià 

Suplent: Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida 

 
Menorca 
Titular: Antònia Benejam Anglada, regidora de l’Ajuntament de Ciutadella 

Suplent: Rosa Palliser Riudavets, regidora de l’Ajuntament des Mercadal 

 
Eivissa 
Titular: Santiago Pizarro Simón, primer tinent de batle de l’Ajuntament d’Eivissa 

Suplent: Josefa Costa Ramon, primera tinent de batle de l’Ajuntament de Sant Antoni de 

Portmany 

 

14. Consell Social de la Llengua Catalana (Sol·licitat per la Conselleria d’Educació i 

Cultura) 

 
Mallorca 
Titular: Bernat Coll Ramón, batle de Lloseta 

Suplent: Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller 

 
Menorca 
Titular: Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella 

Suplent: Vicenç Tur Martí, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Maó 

 
Eivissa 
Titular: Jaume Marí Marí, regidor de l’Ajuntament de Sant Joan de Labritja 

Suplent: Pendent  

 

15. Comissió de Coordinació de Policies Locals (Sol·licitat per la Conselleria 

d’Interior) 
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Mallorca (excepte l’Ajuntament de Palma) 

Titular 1: Bartomeu Bonafé Ramis, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Calvià 

Suplent 1: Martí A. Torres Valls, batle de Santa Margalida 

 

Titular 2: Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida 

Suplent 2: Mateu Ferrà Bestard, batle de Banyalbufar 

 

Titular 3: Rafel Vidal Ginard, regidor de l’Ajuntament de Campos 

Suplent 3: Antònia Vallespir Garau, regidora de l’Ajuntament de Sineu 

 

Titular 4: Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx 

Suplent 4: Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller 

 
Menorca 
Titular 1: Francisco Javier Ametller Pons, primer tinent de batle de l’Ajuntament des 

Mercadal 

Suplent 1: Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal 

 

Titular 2: Antònia Salord Moll, regidora de l’Ajuntament de Ciutadella 

Suplent 2: Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella 

 

Titular 3: Mateu Llabrés Salom, tinent de batle de l’Ajuntament de Maó 

Suplent 3: Àngels Andreu Camps, tinenta de batle de l’Ajuntament de Maó 

 
Eivissa  
Titular 1: Jaume Marí Marí, regidor de l’Ajuntament de Sant Joan de Labritja 

Suplent 1: Pendent  

 

Titular 2: Joan Pantaleoni Roselló, regidor de l’Ajuntament de Sant Antoni de Portmany 

Suplent 2: Lidia Prats Clapés, regidora de l’Ajuntament de Sant Antoni de Portmany 

 

16. Ponència Tècnica de Patrimoni Històric (Sol·licitat pel Consell de Mallorca) 

Titular: Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx 

Suplent: Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller 

 7



 
 

CONSELL EXECUTIU 
Palma, 28 de setembre de 2007 

17. Consell de Consum de les Illes Balears (Sol·licitat per la Conselleria de Salut i 

Consum) 

Titular: Àngels Andreu Camps, tinenta de batle de l’Ajuntament de Maó 

Suplent: Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles 

 

18. Consell Balear de l’Aigua (Conselleria de Medi Ambient) 

Titular 1: Martí A. Torres Valls, batle de Santa Margalida 

Suplent 1: Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida 

 

Titular 2: Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís 

Suplent 2: Margarita Petrus Melià, tinenta de batle de l’Ajuntament de Maó 

 

19.  Comissió Permanent al Ple de la Comissió Balear de Medi Ambient (Sol·licitat 

per la Conselleria Balear de Medi Ambient) 

Titular: Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal 

Suplent: Vicenç Tur Martí, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Maó 

 

20.  Consejo Federal de la FEMP 
Titular 1: Artur Bagur Mercadal, batle de Maó 

Titular 2: Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella 

 

21. Comissió de Videovigilància de les Illes Balears (Sol·licitat per la Delegació del 

Govern a les Illes Balears) 
Titular: Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella 

Suplent: Bartomeu Bonafé Ramis, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Calvià 

 

22.  Ple de la Comissió d’Emergències i Protecció, Comitè Tècnic de Gestió 
d’Emergències i Comitè Tècnic de Planificació en Protecció Civil (Sol·licitat per 

la Conselleria d’Interior) 
 

22.1 Ple de la Comissió d’Emergències i Protecció 

 
Mallorca 
Titular: Bartomeu Bonafé Ramis, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Calvià 
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Suplent: Martí A. Torres Valls, batle de Santa Margalida 

Menorca 

Titular: Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella 

Suplent: Susana Gomila Sans, consellera del Consell Insular Menorca 

Eivissa 
Titular: Jaume Ferrer Ribas, batle de Formentera 

Suplent: Lourdes Costa Torres, batlessa d’Eivissa 
 

22.2 Comitè Tècnic de Gestió d’Emergències 
 
Mallorca 
Titular: Bartomeu Bonafé Ramis, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Calvià 

Suplent: Martí Binimelis Mesquida, cap de protecció civil de Calvià 

 
Menorca 
Titular: Ignasi Camps Marqués, inspector en cap de la Policia Local de Ciutadella 

Suplent: Francisco Pons Mercadal, sergent en cap de la Policia Local d’Alaior 

 
Eivissa 
Titular: Joan Mayans Cardona, cap de la Policia Local de Formentera 

Suplent: Javier Verdugo Sedas, cap de la policia local de Sant Antoni de Portmany 
 

22.3 Comitè Tècnic de Planificació en Protecció Civil 
 
Mallorca 
Titular: Josep Porcell Fiol, subinspector de la policia local de Sóller 

Suplent: Juan Pinel García, cap operatiu de Protecció Civil de Calvià 

 
Menorca 
Titular: Francisco Pons Mercadal, sergent en cap de la Policia Local d’Alaior 

Suplent: Ignasi Camps Marqués, inspector en cap de la Policia Local de Ciutadella 

 
Eivissa 
Titular: Manuel Ayala García, inspector en cap de la Policia Local d’Eivissa 
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Suplent: Josep Marí Mayans, cap de l’Agrupació de Voluntaris de Protecció Civil de 

l’Illa de Formentera 

 

23. Comissió de Trànsit i Seguretat de la Circulació Viària de la CAIB (Sol·licitat per 

la Prefectura Provincial de Trànsit de les Illes Balears) 
 

Titulars: 
Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia 

Bartomeu Bonafé Ramis, segon tinent de batle de l’Ajuntament de Calvià 

Mateu Llabrés Salom, regidor de l’Ajuntament de Maó 

Juan Manuel Rubio Córdoba, regidor de l’Ajuntament d’Eivissa 

Pedro Rosselló Cerdà, regidor de l’Ajuntament de Manacor 

Antònia Salord Moll, regidora de l’Ajuntament de Ciutadella 

Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent 

Martí A. Torres Valls, batle de Santa Margalida 

 

Els assistents accepten per unanimitat les propostes transcrites. 

La secretària fa l’observació que a la legislatura passada la Felib tenia 49 comissions 

externes. Queden pendents de nomenar els representants d’algunes comissions atès que a 

hores d’ara no se n’ha rebut la sol·licitud. Això no obstant es troba pertinent procedir als 

nomenaments de les dites comissions i a mesura que es formalitzin se’n donarà compte al 

Consell Executiu perquè les ratifiqui.  

La proposta s’aprova. 

 

Abans de passar al punt següent, el batle de Lloseta demana que la llista dels nomenaments  

es faci arribar a tots els ajuntaments. 

 

La secretària en pren nota. 
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3. BASES DE LA CONVOCATÒRIA PER AL PROVEÏMENT EN RÈGIM INTERÍ D’UNA PLAÇA 
D’ASSESSOR JURÍDIC A LA FEDERACIÓ D’ENTITATS LOCALS DE LES ILLES BALEARS 

 

La secretària presenta les bases per proveir la plaça d’assessor jurídic que es transcriu a 

continuació: 

 

Denominació del lloc: Assessor jurídic  
Titulació requerida: Llicenciat en Dret 

Altres requisits: Coneixement de català, nivell C, acreditat mitjançant un títol o un diploma 

lliurat per la Junta Avaluadora de Català o declarat equivalent per la Conselleria d’Educació i 

Cultura del Govern de les Illes Balears. 

Valoració de mèrits: Es valorarà la possessió de títols acadèmics de formació reglada amb 

caràcter oficial acreditats i/o la formació no reglada acreditada, relacionada amb el dret 

administratiu, com també el treball desenvolupat en llocs de categoria igual o semblant, 

sempre que siguin de naturalesa o contingut tècnic anàlegs al de la plaça que s’ofereix. 

El treball es realitzarà en règim de dedicació exclusiva, i serà incompatible amb qualsevol 

altra feina per compte propi o aliè. 

Coneixements específics: Coneixements del dret administratiu local. 

Altres mèrits: Coneixements del paquet Microsoft (Word, Excel i Acces), Internet i correu 

electrònic. 
Les funcions seran:  

• Elaboració d’informes. 

• Suport jurídic als ajuntaments. 

• Tramesa de normativa, notícies i convocatòries d’interès per a les entitats locals. 

Un cop llegida la proposta de les bases, els assistents no hi tenen res per objectar, però el 

president proposa que la incompatibilitat sigui únicament amb un càrrec públic, però no amb 

la dedicació exclusiva, de manera que es pugui compartir la feina amb un despatx o similar.  

La proposta sembla bé als assistents.  

L’observació que el coneixement del dret administratiu sigui un dels punts més importants a 

l’hora d’elegir el candidat va rebre el vistiplau de tots els assistents. 
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4. PROPOSTA DE CALENDARI DE REUNIONS DEL CONSELL EXECUTIU I DE LA 
COMISSIÓ PERMANENT 

Es dóna compte de la proposta de calendari que regiran les reunions del Consell Executiu i 

de la Comissió Permanent. El batle des Mercadal vol fer palès que es consideri com un 

calendari de reunions ordinari del Consell Executiu, ja que si volem impulsar les 

reivindicacions del municipalisme davant les altres administracions s’hauran de fer altres 

reunions quan així ho requereixi un tema puntual. 

Igualment, proposa que les reunions del Consell Executiu, seguint la pauta d’anteriors 

legislatures, es facin una vegada a l’any a cada illa, i que la del mes d’abril de 2008 sigui a 

Ciutadella. 

Calendari de 2007 

Octubre 19 divendres Comissió Permanent Felib 12h 

Novembre 16 divendres Comissió Permanent Felib 12h 

Desembre 14 divendres Consell Executiu i dinar de Nadal Felib 12h 

 

Calendari de reunions ordinari 2008 

Mes Dia 
Dia de la 
setmana 

Òrgan de Govern Lloc Hora 

Gener – – – – – 

Febrer 8 divendres Consell Executiu Felib 12 h 

Març 7 divendres Assemblea General Ordinària Felib 12 h 

Abril 11 divendres Consell Executiu a Ciutadella  12 h 

Maig 9 divendres Comissió Permanent Felib 12 h 

Juny 13 divendres Comissió Permanent Felib 12 h 

Juliol 11 divendres Consell Executiu a Formentera  12 h 
VACANCES D’ESTIU 

Setembre 12 divendres Comissió Permanent Felib 12 h 

Octubre 10 divendres Consell Executiu Felib 12 h 

Novembre 14 divendres Comissió Permanent Felib 12 h 

Desembre 12 divendres Consell Executiu i dinar de Nadal Felib 12 h 
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Totes les propostes d’aquest punt s’aproven per unanimitat. 

 

 

5. PROPOSTA DE 2 REPRESENTANTS AL CONSEJO FEDERAL DE LA FEMP 
 

Atesa la petició de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, la secretària proposa 

nomenar dos titulars per formar part del Consell Federal.  

 

Són els següents: 

 

Sr. Artur Bagur Mercadal, batle de Maó 

Sr. Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella 

 

S’accepta per unanimitat nomenar les persones esmentades. 

 

 

6. FITXA PER A ASSISTENTS A REUNIONS 

 

La secretària informa que els representants del Consell Executiu, de la Comissió Permanent i els 

nomenats als òrgans col·legiats externs (punt 2) hauran d’emplenar la fitxa que els farem arribar en 

què hauran de fer constar les dades fiscals i bancàries perquè la FELIB aboni les indemnitzacions 

corresponents a l’assistència de reunions.  

 

Aproven la quantitat de 60 euros per assistència. 

 

7. Assumptes de tràmit 

7.1 Fundació Congrés de Cultura Catalana. IX Jornades sobre Sostenibilitat 
i Territori 

Es dóna compte de la invitació per participar a les Jornades de Sostenibilitat i 

Territori que organitza la Fundació Congrés de Cultura Catalana els dies 23 i 24 de 

novembre a Lleida. Es proposa que el Sr. Vicenç Tur Marí hi assisteixi en nom de la 

FELIB. Es fa l’observació que el desplaçament i l’estada són a càrrec de la Fundació. 

La proposta s’aprova per unanimitat.  
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7.2 Assemblea General de la FEMP 

La secretària informa que l’Assemblea General de la FEMP està prevista per als dies 

9, 10 i 11 de novembre de 2007. D’acord amb la convocatòria rebuda, a més de 

desenvolupar les activitats estatuàries, volen aprofitar l’oportunitat per oferir una visió 

més ajustada de la realitat espanyola. Aixi, està previst dedicar un espai d’exposició 

per poder presentar les bones pràctiques impulsades pels governs locals en aquest 

darrer mandat i que haurà d’organitzar cada federació territorial de municipis.  

Després de diferents consideracions i davant la manca de temps per preparar-ho, 

s’aprova excusar-ne l’absència i, si de cas, tenir-ho en compte per a la pròxima 

edició. 

Els assistents hi estan d’acord. 

 

7.3  FEGAMP. Esmena tramesa al Senat  

La secretària dóna compte de la informació rebuda de la Federació Gallega de 

Municipis (FEGAMP) sobre una carta que va remetre al Senat en relació amb les 

esmenes 29 i 31 de la Llei de qualitat de l’aire, la qual deixaria sense efecte la 

Sentència per la qual els parcs eòlics es consideren béns de característiques 

especials (BICES) a l’impost de béns immobles.  

• El batle des Mercadal diu que el tema és prou interessant i lamenta la manca 

de temps per estudiar-lo amb profunditat, la qual cosa dificulta l’elaboració d’una 

proposta de resolució.  

• El batle de Sant Lluís intervé per fer-se ressò de la Sentència del Tribunal 

Suprem que suposa la consideració dels parcs eòlics com a béns de característiques 

especials a l’efecte de tributació en l’impost de béns i immobles (IBI), ja que el tipus 

impositiu determinat podria ser elevat a un 1,3.  

Diu que hi ha una sèrie d’esmenes del Grup Parlamentari Socialista a la Llei de 

qualitat de l’aire i protecció de l’atmosfera que volen deixar sense efecte aquesta 

Sentència del Tribunal Suprem.  

Es proposa fer-la arribar als ajuntaments perquè en tenguin constància i la puguin 

estudiar. La proposta s’aprova. 
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• El batle de Santa Margalida apunta com un tema important el de les plaques 

solars.  

• El batle des Mercadal creu recordar que la FELIB va demanar un informe 

sobre el contingut de l’article 16 de la Llei 25/2006, de 27 de setembre, de mesures 

tributàries i administratives, però que les persones encarregades d’elaborar-lo 

indicaren a la FELIB que un dels compromisos del nou Govern autonòmic fou, 

precisament, la derogació de l’article16 esmentat i, per tant, l’elaboració de l’informe 

no es va dur a terme perquè ja no tenia sentit. 

• El batle de Sant Lluís diu que aquest tema s’ha tractat a la reunió a la qual 

acaba d’assistir i que en pot informar.  

Apunta que la Comissió Balear de Medi Ambient fa tres mesos que va informar 

favorablement sobre aquest tema, però que ara aquesta mateixa Comissió, 

constituïda després de les eleccions, n’ha informat al contrari, amb la qual cosa la 

decisió recau en els consells insulars. Així, el tema torna a passar a l’interès general.  

Fa l’observació que parla de l’energia fotovoltaica i no de l’energia eòlica. 

 

Precs i preguntes 

El president demana que s’hauria de fer un comunicat per acord unànime del Consell 

Executiu en què es convidi a tots els ajuntaments que a hores d’ara no formen part de la 

FELIB perquè s’hi adhereixin en un termini el més curt possible. 

• El batle des Mercadal, d’acord amb el que ha comentat el president, diu que hi afegiria 

un segon punt. Li dóna tot el suport, però li demana la creació d’una comissió reduïda 

per fer contactes amb l’altra associació per tal d’intentar aproximar posicions i aplanar el 

camí. Seria una petita comissió que hauria de fer d’interlocutor perquè s’entén que una 

simple declaració d’intencions no és suficient. Afegeix que la petició que vol fer ja té 

noms i llinatges i proposa que estigui formada pel president i pel batle de Fornalutx.  

• El Sr. Albertí accepta la proposta, però apunta que el tema s’hauria de discutir en l’àmbit 

polític més que a la Federació. Diu que té coneixement que un dels punts inflexius per 

part de l’AMIB és que considera els consells insulars com a òrgans d’autogovern i no 

com a entitats locals —que sí que ho eren en el moment de constituir-se la Federació— 

ateses les múltiples competències que ja té assumides.  
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• El batle de Campos no està del tot d’acord amb el que ha manifestat el batle de 

Fornalutx i destaca el caràcter bifront dels consells insulars. 

• El batle des Mercadal reitera que aquesta comissió seria la que mantindria contactes, la 

que serviria per fer d’enllaç amb l’AMIB, i que després sigui en l’àmbit polític en què es 

dirimeixi la qüestió. Apunta amb més deteniment que aquesta comissió d’enllaç hauria de 

fer possible una unanimitat de pensament, la qual cosa redundaria en més força davant 

les institucions.  

• El batle de Fornalutx obre a tots els partits, presents a la reunió, que també participin a 

la comissió anteriorment citada però aquests declinen la invitació perquè, com bé s’ha 

apuntat, el tema és de caire polític. 

• El batle des Mercadal reprèn la paraula per fer al·lusió al calendari de reunions ordinari, 

citat en el punt 4, i fa una reflexió.  

Diu que si volem donar força a la FELIB perquè aquesta tengui una veu potent hem 

d’actuar d’interlocutors i, si no ho som perquè els altres no ens hi consideren, hem de 

reclamar aquest dret i demanar al Govern que recuperi aquella actitud que va tenir en els 

primers anys quan compareixia a les reunions del Consell Executiu per donar compte de 

projectes de llei, per explicar-los, per debatre’ls i sobretot per donar tràmit de consulta a la 

FELIB.  

Continua dient que la majoria de lleis acaben amb una disposició addicional o transitòria 

que afecta directament els ajuntaments i que ningú, des del Govern, es demana qui 

finançarà aquesta nova competència, quan recau en els ajuntaments aquesta 

responsabilitat. Per tant, estaria bé instar el Govern perquè els consellers compareguin 

davant el Consell Executiu i se’ns consulti tal com es fa, per exemple, amb el Consell 

Consultiu i altres estaments.  

L’altra petició que vol fer és demanar que l’actitud que manté el Govern de les llles 

Balears amb els ajuntaments sigui de reciprocitat, és a dir, que hem de ser tractats com 

ells volen que els tractem. Il·lustra les paraules amb un exemple que considera insultant, 

com és l’exigència de determinats organismes (com ara la Comissió Balear de Medi 

Ambient) que abans d’iniciar un informe preceptiu exigeixen el pagament de les taxes 

corresponents.  
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Primer, diu, no hi ha d’haver taxes, i de cap manera s’ha de consentir que no s’iniciï 

l’estudi si no s’ha fet efectiu el pagament, ja que és una qüestió de justícia i una actitud de 

reciprocitat. Considera que no hi ha administracions superiors ni inferiors, que som 

administracions que formam part del mateix Estat, cadascuna amb un nivell competencial 

determinat, i els ajuntaments han de poder parlar de tu a tu amb el Govern central i amb 

el Govern autonòmic, perquè aquesta és una actitud de dignitat que hem d’exigir.  

Per acabar, fa un prec i diu que avui horabaixa, en què està programada la visita 

institucional al president Antich, per un acord de tots li podríem demanar aquest gest cap 

als ajuntaments. 

• El president de la FELIB troba bé expressar-li aquesta petició avui horabaixa al Sr. 

Antich, però diu que és més una declaració d’intencions i que seria millor fer-li arribar 

una relació amb les propostes concretes. El batle des Mercadal li agafa la paraula i 

s’ofereix a preparar-li un guió.  

• El president de la FELIB apunta el Sr. Miquel Nadal, director general 

d’Administracions Públiques, com a interlocutor, atès que ha estat batle i sempre ha 

coincidit amb aquestes idees. 

• El batle de Campos demana si la FELIB ha fet feina sobre el tema de l’exempció de 

l’IVA als ajuntaments. A més, demana si la Federació té constància de l’Assemblea de 

Batles i Batlesses que ha constituït el Consell de Mallorca 

A la primera pregunta se li contesta que a la legislatura 1999-2003 la FELIB en va emetre 

un informe; que el tema no és fàcil; que, tal com apunta, això justifica una legislatura, i 

que es tindrà en compte la seva petició, que es farà arribar per mitjà de la FEMP al 

Govern central. 

Quant a la segona petició, se li respon que la FELIB no en té constància, però es 

demanarà directament al Consell informació sobre aquesta qüestió. 

• El Sr. Vicenç Tur exposa la dificultat en què es troben els ajuntaments quant a 

l’aplicació de la Llei de règim local, que dictamina que s’ha de desenvolupar d’acord 

amb un reglament. En aquests moments, diu, l’Ajuntament de Maó disposa d’un 

reglament orgànic municipal bastant caduc, i això genera dificultats realment greus 

quant a una dinàmica normal, i fins i tot moltes interpretacions de caire jurídic i altres 
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qüestions que la llei no acaba de resoldre. Insta la Federació que faci arribar aquest 

punt al Govern perquè desenvolupi el que la Llei mateixa assenyala com a reglament.  

La secretària en pren nota. 

• El batle des Mercadal demana que el president de la FELIB es desplaci a les illes de 

Menorca, Eivissa i Formentera. Així, juntament amb els membres que formen part del 

Consell Executiu de cada illa, podran presentar les línies polítiques que se seguiran 

en aquesta legislatura.  

• El president està d’acord amb la iniciativa i disposa el desplaçament, que es farà a 

Menorca dins el mes d’octubre. 

• El batle d’Alcúdia demana que es faci arribar als components del Consell Executiu un 

estat de comptes actuals, el pressupost i també una llista dels recursos humans de 

què disposa la Federació. Al mateix temps, el batle de Fornalutx demana que el 

Consell Executiu disposi puntualment, cada tres mesos, la relació de despeses i 

d’ingressos que generi la FELIB. 

• La secretària en pren nota i informa que està previst posar una clau al lloc web de la 

Federació amb la qual es podrà accedir a aquesta informació. 

 

Sense més assumptes per tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, 

estenc aquesta acta. 

 

La secretària 

                                                                                             Vist i plau 

                                                                                              El president 
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